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Opwelke gronden deze brief?/Waarom nu voorgelegd?
Op 12 november 2024, tijdens de begrotingsbehandeling 2025, heeft uw raad de motie
'geen lege pot voor accommodaties verenigingen' aangenomen. Via deze brief doet het
college een voorstel voor de afdoening van deze motie.

Relatie met het coalitieakkoord/collegewerkprogramma/eerder aangenomen moties
en gedane toezeggingen:
In het coalitieakkoord 2022-2026 'Een stad' is opgenomen dat stichtingen en verenigingen
worden ondersteund bij het opknappen en verduurzamen van sportaccommodaties. Dit
zodat sportvoorzieningen en sportverenigingen kunnen worden behouden.

Het college heeft hiertoe op 2 juli 2024 de (structurele) 'Subsidieregeling
investeringssubsidies breedtesport-,
scouting- en speeltuinverenigingen 2024' vastgesteld (24bb004695). Deze·
investeringsregeling is opgenomen in het Integraal Huisvestingsplan Sport Natuur en
Recreatie 2024-2034 (24bb006845).

Toelichting:
Met de motie 'geen lege pot voor accommodaties verenigingen' wordt verzocht aan het
college om:
• De raad bij de voorjaarsnota uitgebreid te informeren wat de stand van zaken is van de

investeringssubsidie voor accommodaties en wanneer verwacht wordt dat de
subsidiepot leeg is;

• Om met een plan te komen wanneer de verwachting is dat de investeringssubsidiepot
al in het derde kwartaal of eerder leeg is.

In dit voorstel gaan we achtereenvolgens in op de stand van zaken in 2025, kijken we naar
wat het eerste jaar van de investeringsregeling heeft opgeleverd en richten we de blik
vooruit.
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Huidige stand van zaken
In 2025 is een algemeen budget van €500.000,- beschikbaar voor de 'Subsidieregeling
investeringssubsidies breedtesport-, scouting- en speeltuinverenigingen 2024' (hierna
ook: 'investeringsregeling'). Aanvullend hierop is vanuit het Duurzaamheids
transitiebudget (DTB) €500.000,- beschikbaar dat specifiek gericht is op het omzetten van
traditionele sportveldverlichting naar het energiezuiniger LED.

Onderstaand overzicht geeft de huidige stand van zaken weer, bijgewerkt tot 1 juni 2025.
In het overzicht zijn aanvragen opgenomen die tot een subsidieverlening hebben geleid
en aanvragen die nog in behandeling zijn. Aanvragen die geweigerd zijn (1) of voortijdig
zijn ingetrokken (0) maken geen deel uit van de tabel.

Hoofdaanvraaer Bedrag Status Activiteit
Tennisvereniging Laatjeskaai € 44.368,50 Verleend Vervangen gravelbanen
Tennisvereniging Dosh € 50.000,00 Verleend Nieuw clubgebouw
Voetbalvereniging Rozenburg € 31.000,00 Verleend Verbouwing kantine
Voetbalvereniqina Rijnmond Hoogvliet Sport € 30.000,00 Verleend Verduurzaming sportcomplex
Voetbalvereniging Xerxes DZB € 5.000,00 Verleend Herindeling gebouwen
Stichtina <..> Prins Hendrikaroep € 25.000,00 Verleend Renoveren bovenverdiepinq
Scoutina Calandtroep € 13.951,33 Verleend Renovatie accommodatie
Koninklijke Roei- en Zeilvereniging De Maas €100.000,00 Verleend Renovatie Rotte loods
Stichting Sportpark Noordrand € 37.875,00 Verleend Jeugdpark
Voetbalvereniging Antibarbari € 14.944,50 Verleend Zonnepanelen
Voetbalvereniging CKC € 10.000,00 Verleend Scorebord
Ponyclub de Schieruiters € 10.000,00 Verleend Lichtbakken
Stichting Zeeverkenners € 10.000,00 Verleend Vervangen boothelling
Voetbalvereniging Blijdorp € 2.500,00 Verleend Opslagcontainer
Korfbalvereniaina Nikantes € 10.000,00 Aanvraag Opslagbatterijen zonne-energie
Honk- en softbalvereniqina Saints € 100.000,00 Aanvraag Uitbreiding/verbouwing clubgebouw
Vereniging Randstad Agility Sport € 19.645,59 Aanvraag Vervanging kantine
Stg Clubhuizen Albert Schweitzer Groep € 16.500,00 Aanvraag Verbouwing clubgebouw
Scouting Brownseagroep 66 € 10.000,00 Aanvraag Dakrenovatie
Voetbalvereniging Steeds Hooger € 75.000,00 Aanvraag Tribune en berging
Hockevclub Rotterdam € 75.000,00 Aanvraag Verwarmingsinstallatie
A.R.S.R. "Skadi" € 4.789,91 Aanvraag Zonnepanelen
Stichting Sportpark 16hoven € 10.930,00 Aanvraag Zonnepanelen

Uitgesplitst naar de twee deelsubsidieplafonds, ziet dit er als volgt uit:

Deelplafond: algemeen Bedrag
Status: verleend € 382.139,33
Status: aanvraag € 324.365,50
Totaal € 706.504,83

Deelplafond: LED Bedraa
Status: verleend € 0,00
Status: aanvraag € 0,00
Totaal € 0,00

Bovenstaande betekent dat het algemene deelplafond van de investeringsregeling voor
2025 dreigt te worden overschreden. Dit op basis van de reeds verleende subsidies en de
inschatting dat een ruim deel van de openstaande aanvragen inderdaad subsidiabel zal
blijken.

Om deze budgetoverschrijding te voorkomen dienen aanvragen te worden afgewezen. De
afhandeling van aanvragen geschiedt op volgorde van binnenkomst.
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Impact van nieuwe investeringsregeling
Op 2 juli 2024 stelden wij de Subsidieregeling investeringssubsidies voor breedtesport-,
scouting- en speeltuinverenigingen 2024 vast (24bb004695). Op hetzelfde moment
trokken wij de tot dan toe geldende investeringsregeling in.

Onderstaand vindt u een overzicht van de belangrijkste (voorlopige) conclusies over de
investeringsregeling. Er wordt hiertoe een vergelijking gemaakt tussen de periode vanaf
vaststelling van de nieuwe investeringsregeling tot heden (juli 2024 t/m mei 2025) en een
vergelijkbare, recente periode dat de oude regeling gold (juli 2023 t/m mei 2024). Een
overzicht van de individuele subsidieverleningen en- aanvragen is te vinden in de
bijlage.1

Algemeen
In de periode 2024/2025 zijn 32 aanvragen ontvangen, ten opzichte van 17 aanvragen in
2023/2024. Het totale verleende (dan wel aangevraagde) bedrag was in eerstgenoemde
periode€ 1,05 miljoen ten opzichte van €470.000,- in de vergelijkbare periode
2023/2024.

Van de 32 aanvragen in de periode 2024/2025 zijn er vijf ontvangen van scouting
verenigingen en één van een speeltuinvereniging. Dit betekent dat het overgrote deel van
de subsidieaanvragen (26) afkomstig was van sportverenigingen.

De investeringsregeling kent een breed gebruik door de gehele stad heen: linker
maasoever, rechter maasoever en kleine kernen. In de periode 2024/2025 is vanuit 12 van
de 14 gebieden subsidie aangevraagd. Alleen vanuit Feijenoord en Delfshaven is geen
aanvraag ontvangen. Hierbij moet worden aangetekend dat de doelgroep waar de
investeringsregeling zich op richt (breedtesport-, scouting- en speeltuinverenigingen en
daaraan gelieerde beheerstichtingen) niet in elk gebied in even grote mate aanwezig is.

Van de 32 aanvragers in de periode 2024/2025 hebben er vijf ook gebruik gemaakt van de
optie om een gemeentelijke investeringslening af te sluiten.

Subsidiabele activiteiten
In de investeringsregeling zijn vier categorieën van subsidiabele activiteiten benoemd:
activiteiten die zijn gericht op 1) functionaliteit, 2) duurzaamheid, 3) toegankelijkheid
en/of 4) het renoveren dan wel vervangen van een verenigingsgebouw (bijvoorbeeld
kantines en kleedkamers).

Opvallend is dat de aanvragen die op verduurzaming zijn gericht (11 vs. 10) nagenoeg
stabiel is gebleven. De extra aanvragen richten zich voornamelijk op vergroting van de
functionaliteit van de accommodatie (11 vs. 3) en het renoveren dan wel vervangen van het
verenigingsgebouw (9 vs. 4).

Maatregelen gericht op het vergroten van de toegankelijkheid van een accommodatie
worden in de nieuwe investeringsregeling niet voor 1/3 maar voor 2/3 gesubsidieerd. Eén
vereniging heeft hier tot op heden een specifieke aanvraag (traplift) voor ingediend.

1 Voor de periode 2024/2025 geldt dat een deel van de subsidies nog de status 'aanvraag' heeft. Het vergelijk
met 2023/2024 gaat hiermee niet geheel op; een verlening kan namelijk gelijk aan de aanvraag zijn dan wel
lager ofworden geweigerd, maar niet hoger. In deze overzichten zijn aanvragen die voortijdig zijn ingetrokken
(vijf} dan wel aanvragen die zijn geweigerd (twee) niet opgenomen.
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Kleinere investering = grotere subsidie
Bij de herziening van de investeringsregeling is de drempel om gebruik te maken van de
investeringsregeling verlaagd. Bij kleine subsidies worden vooraf minder stukken
opgevraagd en deze subsidies worden ook direct bij verlening vastgesteld.

Voor investeringen met subsidiabele kosten tot €15.000 is de subsidie verhoogd van 1/3
deel naar 2/3 deel. Er kan nu dus tot €10.000 subsidie worden aangevraagd voor deze
investeringen. Voor investeringen tussen de €15.000 en €30.000 kan eveneens €10.000
subsidie worden aangevraagd.

Van de 32 aanvragen die zijn ontvangen sinds de inwerkingtreding van de nieuwe
investeringsregeling (11 juli 2024), betreft ruim een derde (12) een aangevraagd
subsidiebedrag tot €10.000,-. Tien hiervan zitten exact op €10.000,-.Dit aantrekkelijke
nieuwe gedeelte binnen de investeringsregeling wordt dus goed gevonden door de
aanvragers.

Plan van aanpak 2025/2026
In de door u aangenomen motie wordt verzocht om met een plan van aanpak te komen
mocht de investeringssubsidiepot al in het derde kwartaal of eerder leeg zijn.

Zoals u heeft kunnen zien is het gebruik van de investeringsregeling aanmerkelijk
gestegen sinds deze is vernieuwd. Wat het college betreft is dat een goede zaak Het doel
van de investeringsregeling is immers te stimuleren dat Rotterdamse breedtesport-,
scouting- en speeltuinverenigingen hun accommodaties op een adequaat
kwaliteitsniveau houden of brengen, waardoor vitale verenigingen behouden blijven. Hoe
meer verenigingen en beheerstichtingen de weg naar deze regeling weten te vinden, hoe
beter dat voor de stad is.

De investeringssubsidiepot is nog niet leeg. Wel is het zo dat het algemeen budget
inmiddels wordt overvraagd, terwijl het gedeelte dat specifiek voor LED-verlichting is
geoormerkt onaangebroken blijft. In eerdere jaren werd juist een aanzienlijk deel van het
beschikbare subsidiebudget voor LED-investeringen ingezet; geconstateerd is reeds dat
de (investerings)focus bij verenigingen wat minder op verduurzaming is komen te liggen
in het afgelopen jaar.

De gelden voor LED-sportveldverlichting in de investeringsregeling zijn afkomstig uit het
gemeentelijke Duurzaamheidstransitiebudget (DTB). De spelregels van dit fonds staan
niet toe om deze gelden voor andere activiteiten in te zetten dan waarvoor deze zijn
toegewezen; niet gebruikt budget vloeit terug in de betreffende reserve. We gaan daarom
nader bezien op welke wijze we alsnog zoveel mogelijk (LED)impact kunnen maken met
dit budget; alle verenigingen die hier nog mee aan de slag kunnen gaan, zullen individueel
worden benaderd.

Net als in 2025 en 2026 staat ook op de begroting van 2027 een bedrag opgenomen van
€0,5 miljoen voor investeringen in LED-verlichting op sportvelden. Met het verschil dat de
middelen in 2027 niet vanuit het DTB-fonds, maar uit algemene middelen worden gedekt.
Gelet op voorgaande, wordt voorgesteld om deze middelen uit 2027 naar voren te halen in
de tijd en meer algemeen in te zetten voor de investeringsregeling in 2025 en 2026. Op
deze wijze kunnen in die periode meer aanvragen worden gehonoreerd. En er kan over een
wat langere periode bezien worden hoe de huidige, vernieuwde investeringsregeling
functioneert.
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Op basis hiervan kan in 2026 een nieuw college een weloverwogen besluit nemen welke
financiële en/of inhoudelijke aanpassingen hij eventueel wenst te doen aan de regeling,
indien deze wordt gecontinueerd.

In de voorjaarsnota is een additioneel bedrag van € 100.000 opgenomen, specifiek voor
scoutingverenigingen om de accommodatie op een adequaat kwaliteitsniveau te houden
of brengen. Bij akkoord wordt bezien op welke wijze uitvoering wordt gegeven aan deze
impuls en in hoeverre de investeringsregeling een geschikt instrument is.

Financiële en juridische consequenties/aspecten:
De in de begroting 2027 opgenomen €0,5 miljoen voor investeringen in LED-verlichting op
sportvelden wordt bij de 2de herziening verschoven naar het algemene budget van de
investeringsregeling in 2025 en 2026, evenredig verdeeld. Dit zou betekenen dat de
subsidieplafonds van de investeringsregeling in overeenstemming daarmee dienen te
worden aangepast.

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd en stellen u voor om
de motie 'geen lege pot voor accommodaties verenigingen' als afgedaan te beschouwen.

Burgemeester en wethouders van Rotterdam,

Bijlage(n}:
1. Overzicht subsidieaanvragen en -verleningen investeringsregeling accommodaties

verenigingen




